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LUOMAN KYLÄYHDISTYS, HALLITUS 
KOKOUKSEN 10/23 PÖYTÄKIRJA 

Aika:	 	 	 Keskiviikko 22.11.2023 klo 18:07–19:30

Paikka:	 	 Luoman VPK, Masalantie 

Osallistujat:	 	 Ahlsten Erkki, Bondestam Mårten, Brandt Janina, Brandt Joanna,


Ehrnrooth-Jokinen Pepita, Saari Tuula, Schulman Kent, Valtanen 
Hannu ja Vähäkuopus Marko 


1. Kokouksen avaus	 

Saari avasi kokouksen klo 18:07. Todettiin, että Saari toimii kokouksen 
puheenjohtajana ja Haaviston poissa ollessa Valtanen sihteerinä. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin kokous sääntöjen mukaisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Todettiin edellisen kokouksen 9/2023 pöytäkirja allekirjoitetuksi ja hyväksytyksi, 
kokouksen 8/2023 tarkistus siirtyy seuraavaan kokoukseen. 

5. Varikkotilanne 
1. Saari ja Valtanen tapasivat TEAMsissä Inkoon kunnanhallituksen 

puheenjohtajan, kansanedustaja Henrik Wickströmin. Keskusteltiin 
kyläyhdistyksen halusta myötävaikuttaa rantaradan kehittämiseen. Rantaradan 
kehittämistyöryhmässä on myös Kirkkonummen kunnanjohtaja Virpi Sailas. 
Esitettiin syyt, miksi varikkoa ei saa sijoittaa Luomaan ja evästettiin asian 
eteenpäin viemistä. 


2. Saari ja Valtanen tapasivat 21.11. Christina Gestrinin. Keskusteltiin Espoon / 
Kirkkonummen varikon sijoittumispaikoista. Yhtenä tavoitteena oli kuulla 
Kirkkonummen ja Espoon välisistä varikkoon liittyvistä keskusteluista sekä 
Espoon kannasta varikkosijaintiin. Asiassa ei ilmennyt uutta tietoa.


3. Saari ja Valtanen tapaavat 7.12.2023 Virpi Sailaksen ja Anna-Kaisa Kauppisen 
varikkoasioissa. Tavoitteena selvittää Kirkkonummen kanta varikon 
sijaintipaikasta.


6. Kirkkonummen kuntastrategia 
Kyläyhdistys osallistui 15.11. Kirkkonummen kunnan järjestämään 
asukasyhdistyksille suunnattuun työpajaan, jossa valmisteltiin Kirkkonummen 
kuntastrategiaa. Uusi strategia valmistunee tammikuussa 2024. Paikalla Hannu 
Valtanen ja Tuula Saari.


7. Kirkkonummen Vesi 
Urakkatyö seissyt noin 24.10. lähtien, syytä on selvitetty mutta vastauksia ei ole 
saatu. Kyläyhdistys on rahoittanut neljä näytteenottoa, joiden lisäksi Saari on 
tehnyt yhden näytteenoton. Anlalysoinnit on toteuttanut LUVY. Kyläyhdisys 
maksanut kaikkiaan 1.981 €.
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Päätettiin pidättäytyä toistaiseksi vesianalyysien teosta. 


Todettiin, että Sailaksen tapaamisen yhteydessä keskustellaan myös 
Kirkkonummen Vesiliikelaitoksen tiedottamispolitiikasta.


8. Kolabackenin datakeskuksen maakaapelit  
Valtanen kertoi Espoon kaupungingeodeetin ottaneen yhteyttä ja tiedustelleen 
Kolabackenin maakaapeleiden suunniteltua kaivaussyvyyttä. Espoossa Fingrid 
maakaapeloi 110 kV:n johtoja ja edellyttää ylikuumenemisen välttämiseksi, että 
kaapelien maksimisyvyys olisi vain 0,75 m, koska kuumentuminen lisää tuntuvasti 
sähkövirran hävikkiä. Mielenkiintoista on, että Fortumin suunnitelmissa 400 kV:n 
kaapelit ovat 3-7 metrin syvyydessä, eikä kaapelien kuumenemisen aiheuttamaa 
hävikkiä ole edes mainittu! 


9. Kunnan ”osallistavan budjetoinnin” hanke  
Kunta on pyytänyt esityksiä 100 000 €:n vaihtoehtoisista käyttökohteista 
kuntalaisilta 20.11. mennessä. Luomalaisten taholta esitetty ”Tervetuloa 
Kirkkonummelle -kylttiä” KehäIII:n varteen ja ”Kuninkaantie kunniaan -hanketta”. 
Ideoista kunta järjestää äänestyksen kuntalaisille 15.1. – 5.2.2024 välisenä aikana.


10.Luomanpuron kunnostustyöt ja kalojen istutus 
Alustavasti oli suunniteltu talkoita 25.11.2023 VPK:n lähiympäristöön kalojen 
kutupaikkojen sorastamiseksi. Lohenpoikaset on istutettu alueelle 19.11. ELY:n 
toimesta. Päätettiin, osin sääoloihin vedoten, peruuttaa talkoot ja siirtää ne 
ensivuoden puolelle. Kalastusosakaskunnalta on hankkeelle lupa. Steffe Selroos on 
luvannut organisoida. 


11.Luomanlahden kaislikko ja yhteisranta 
Kyläyhdistys on hakenut Ympäristöministeriön Vesiensuojelun 
tehostamisohjelmasta avustusta 13.11.2023. (www.ym.fi/virtaavesienhoitoon). 
Kalastusosakaskunta on antanut kokouksessaan 19.10.2023 hankkeelle 
toteuttamisluvan.

Kunnan myöntämällä talkooavustuksella on tilattu puutavaraa laiturin 
ennallistamiseksi. Materiaalien lisäksi on hankittu myös rantarakennuksen oveen 
lukko, haravia, hanskoja ja muovisäkkejä. Talklooavustuiksen loppuraportti 
toimitetaan kuntaan marraskuun loppuun mennessä.


12.Luoman Ljusdala 
Sandström on selvitellyt mahdollista toimenpideketjua Luoman Ljusdalan kylätalon 
tulevaisuuden turvaamiseksi. Myös Stefan Winqvist on saatu hankkeeseen 
mukaan.Veklahden kyläyhdistys (Mikael Gerkman) on myös ilmoittanut 
kiinnostuksensa osallistua yhteistyöhön LKY:n kanssa mm. Ljusdalan kylätalon 
yhteiskäytöstä. Etenemissuunnitelman seuraava kokous pidetään 1.12.2023 
alkavalla viikolla.

Mahdolliset avustukset Ljusdalan rakennuksen ylläpitoon ovat haettavissa vuonna 
2024, useimmiten edellytetään omistajatahon hakua.

Selvittelyssä ovat omistussuhteet ja niiden mahdolliset muutokset, rakennusken 
kuntokartoitus ja siihen liittyvä rahoitu sekä rakennuksen käyttöön liittyvä pitkän 
aikavälin toimintasuunnitelma


http://www.ym.fi/virtaavesienhoitoon
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13.  Pankin vaihto 
Ahlsten esitteli varsin kattavan analyysinsä pankkipalvelujen vaihtoehdoista 
kyläyhdistykselle. Ihmetystä herätti pankkien lähes kielteinen suhtautuminen 
mahdolliseen asiakkaaseen. – Asiaan palataan seuraavassa kokouksessa.


14.  Yhteistyö Hvitträsk-museon kanssa  
Ideointipalaveri pidettiin Hvitträskissä 9.11., paikalla olivat: 

Helsinki Partners: Leena Lassila, 

Hvitträsk-musero:  Mikko Teräsvirta ja Lea Värtinen, 

Arabian taideosastoyhdistys: Jasmin Anoschkin ja Heini Riitahuhta, 

SaarinenTours: Sari Saarinen ja

LKY: Hannu Valtanen ja Tuula Saari. 


Yhteistyö edellä mainittujen sekä Majvikin ja Kirkkonummen kunnan kanssa on 
toteutumassa vuosille 2024-2028.Tavoitteena on jatkaa Luoman kylän, Hvitträsk-
museon ja Majvikin tunnettuuden lisäämistä koostamalla Helsinkiin saapuville 
kansainvälisille ryhmille (risteilymatkustajat, kannustematkustajat, valtiovierailut, 
yritysvierailut: 20-100 henkilön ryhmiä) erilaisia kiinnostavia palveluja.


Mahdollisia palveluja ja aiheita palveluiksi voisivat olla Parenteesiajan historiaan 
liittyvät asiat, luontopolku ja luonnon ekosysteemipalvelut, ruokaa taiteella 
-Majvikin Linnassa ja myöhemmin Hvitträsk-museon ravintolassa, mato-ongintaa 
VItträsk-järven rannalla, soutuveneretki Vitträskillä…


Työryhmä kokoontuu seuraavan kerran tammikuussa. Kyläyhdistyksen 
lähtökohdista tulisi löytäää palvelukokonaisuuksia, jotka edesauttaisivat kyläläisiä, 
kylässä toimivia yrityksiä ja lisäisivät kylän tunnettuutta ja haluttavuutta 
asuinpaikkana.


15.Muuta 
1. Päätettiin, että perinteistä Adventtitapahtumaa ei järjestetä vähäisen 

osallistumisen vuoksi, mutta laskiaisrieha järjestetään 13.2. tiistaina Hvitträskin 
ranta-alueella.


2. Uudenmaan Vuoden kylä -hakuaika päättyy 15.1.2024. Päätettiin hakea LKY:lle 
– Saari hoitaa.


3. Uudenmaan Kylät ry avannut kyselyn Uudenmaan kylätoiminnasta, vastaukset 
12.12.2023 mennessä. Päätettiin vastata – Saari hoitaa.


4. Loja Saarisen kuultokudosteos kunnantalolla. Tulossa on artikkeli Koti&Keittiö 
lehteen tammikuussa 2024. Alkuperäisestä teoksesta on suunnitteilla juliste, 
joka voisi olla myyntituote kyläyhdistykselle. Mm. Artek on kiinnostunut asiasta. 
Selvitystä jatketaan.  


5. Bobäcks skola yhteistyö, teemaksi vuodelle 2024 esitetään Metsää. 
Avustushaut yhteistyön mahdollistamiseksi ovat menossa. Mahdollisia 
rahoittajia voivat olla: LänsiUudenmaan Säästöpankki Säätiö ja Suomen 
Metsäsäätiö. Vierailukohteina voisi olla Luontokeskus Haltia Nuuksion 
Solvallassa. Tärkeänä pidettiin, että kouluyhteistyö käynnistetään myös 
Masalan koulun kanssa – suomenkieliset luomalaislapset aloittavat koulunsa 
siellä. 


6. Vuoden Luomalainen 2024. Päätettiin, että työryhmä Ahlsten – Ehrnrooth-
Jokinen – Pudas valmistelevat asian. P0hdittiin myös vaihtoehtoa valita 
vuosittain ”ystävyyskylä” ja/tai ”ystävyyskoulu”.


7. Kotisivujen päivittämisen valmistelu jatkuu edelleen
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8. Laskut: hyväksyttiin Otavoima, LUVY, Uudenmaan kylät jäsenmaksu. 

9. Kyläavustaja: Erkki Ahlstenin mukaan tänä vuona vapaita aikoja on 2* 0,5 pv. 

Kyläläiset ovat olleet erittäin tyytyväisiä nykyiseen kyläavustajaan.

10.Herätettiin ajatus historiaillan järjestämisestä kyläläisille: vanhimmat kylän 

asukkaat olisi saatava yhteen keskustelemaan ja kertomaan kylän tapahtumista 
nykykyläläisille! Mahdollisesti jo ensi kesänä!  


16.   Seuraava kokous 
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 100.1.2024 klo 18:00 VPK:lla. 

17.   Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19:35. 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

-----------------------------------------------         ---------------------------------------------------- 
Tuula Saari     Hannu Valtanen 
puheenjohtaja             sihteeri 


